
Protokół nr V/18 z V Sesji Rady Miasta Żyrardowa – 17.01.2019  

1 

PROTOKÓŁ NR V/18 

Z V SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 17 STYCZNIA 2019 r. 

 

Stan Rady – 20 radnych                 Obecnych – 19 radnych 

Nieobecna: radna Grażyna Stefańska. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

I.  Sprawy organizacyjne: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocności obrad, 

3. przedstawienie porządku obrad, 

4. przyjęcie protokołów z III i IV Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

II.  Projekty uchwał w sprawie:       

1. Uchwała Budżetowa Miasta Żyrardowa na rok 2019; 

2. ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą 

długu na lata 2019–2028; 

3. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu Programu „Żyrardowa Karta Seniora”; 

4. przyjęcia Programu profilaktyki próchnicy zębów dla dzieci 8-letnich z terenu Gminy Żyrardów 

na lata 2019–2021; 

5. zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Żyrardowa na 2019 rok; 

6. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa na 2019 rok; 

7. zmiany składu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa; 

8. uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa; 

9. rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta Żyrardowa. 

III.  Informacje. 

IV. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

V.   Wolne wnioski. 

VI. Zamknięcie obrad. 

 

I. Sprawy organizacyjne 

Ad I.1., I.2. 

W dniu 17 stycznia 2019 r. o godz. 15.00 w budynku Resursy przy ul. 1 Maja 45 rozpoczęły się 

obrady V Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Miasta 

Żyrardowa Ryszard Mirgos. Przywitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Poinformował  

o rezygnacji radnego Sylwestra Osińskiego (w związku z objęciem przez niego stanowiska Zastępcy 

Prezydenta Miasta Żyrardowa) i o wygaszeniu jego mandatu przez Komisarza Wyborczego w Płocku II. 
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Ad I.3. 

Radny Sławomir Wardziak zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad poprzez dodanie projektu 

uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa. 

Radny Krzysztof Skrobisz zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad poprzez dodanie 

projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta Żyrardowa. 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały złożony 

przez radnego Sławomira Wardziaka. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy 

jednogłośnie przyjęli wniosek. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

uzupełnienia składu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały złożony 

przez radnego Krzysztofa Skrobisza. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy 

jednogłośnie przyjęli wniosek. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

PORZĄDEK OBRAD ZMIENIONY W PUNKCIE II.  

II.  Projekty uchwał w sprawie:       

1. Uchwała Budżetowa Miasta Żyrardowa na rok 2019; 

2. ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz  

z prognozą długu na lata 2019–2028; 

3. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu Programu „Żyrardowa Karta Seniora”; 
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4. przyjęcia Programu profilaktyki próchnicy zębów dla dzieci 8-letnich z terenu Gminy Żyrardów 

na lata 2019–2021; 

5. zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Żyrardowa na 2019 rok; 

6. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa na 2019 rok; 

7. zmiany składu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa; 

8. uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa; 

9. rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta Żyrardowa; 

10.  uzupełnienia składu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa; 

11.  powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta Żyrardowa. 

 

Ad I.4. 

Do przedłożonych projektów protokołów nie zgłoszono uwag. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia protokołów z III i z IV Sesji Rady Miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy jednogłośnie zdecydowali  

o przyjęciu protokołów. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołów z III i z IV Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

II. Projekty uchwał 

Ad II.1. i II.2. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta Żyrardowa, odniósł się do projektu 

budżetu na rok 2019, wspominając, że jest on zrównoważony i pozwala na dalszy rozwój 

Żyrardowa. Mówił m.in. o wysokości zaplanowanych wydatków majątkowych czy do wydatków 

na oświatę.  

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekty uchwał. Wspomniała również  

o autopoprawkach wprowadzonych w projekcie, a związanych z korektą nazw zadań inwestycyjnych 

(w zadaniu „Wykonanie dokumentacji projektowej ulicy Sosnowej, Żniwnej i Wiosennej do ulicy 

Rolnej” następuje zmiana ul. Wiosennej na ul. Letnią, zaś w zadaniu „Wykonanie dokumentacji 

projektowej ul. Jana Brzechwy od ul. Stefana Żeromskiego do ul. Andrzeja Struga” skreśla się słowa 

„od ul. Stefana Żeromskiego do ul. Andrzeja Struga”), ze zmianą zapisu w § 4 Wieloletniej Prognozy 

Finansowej (w ust. 2 skreślenie słów „pkt 2”), a także z realizacją pożyczki Jessica 2 (zmiany  
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w WPF-ie) czy zmianą zadania wieloletniego „Remont szkolnych obiektów sportowych w Mieście 

Żyrardów: hali sportowej i pięciu sal gimnastycznych” (zmiana limitu roku 2019 przez zwiększenie  

o środki niewydatkowane w roku 2018). 

Przewodniczący Ryszard Mirgos odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

przedłożonych projektów budżetu Miasta oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Radny Arkadiusz Rzepecki odczytał opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ dotyczącą obu uchwał. Członkowie Komisji wydali opinię pozytywną. 

Radny Marek Treliński porównał projekt budżetu na rok 2019 z budżetem na rok 2018, 

odwołując się do szeregu wskaźników. Wskazał również na zagrożenia – m.in. rosnące ceny usług czy 

możliwą podwyżkę opłat za odbiór odpadów – oraz na fakt, że budżet wydaje się bezpieczny i możliwy  

do wykonania. 

Radna Elżbieta Wrońska odniosła się do kwoty zabezpieczonej na tworzenie i funkcjonowanie 

żłobków, pytając, ile dzieci korzysta z dofinansowania. 

Pani Anna Krupa odpowiedziała, że środki te będą przeznaczone na dofinansowania dla klubów 

dziecięcych i żłobków. Środki ujęte w budżecie obecnie obejmują cztery żłobki (65 miejsc dla dzieci)  

i 2 kluby (25 miejsc). Wspomniała również o wysokości dofinansowań. 

Radny Józef Kapusta odniósł się do zaproponowanego budżetu, uznając go za zrównoważony. 

Zapowiedział, że radni Prawa i Sprawiedliwości poprą projekty uchwał, a także odniósł się  

do konkretnych zapisów w budżecie, m.in. wyrażając zadowolenie z emisji obligacji na kwotę niższą 

niż pierwotnie zakładana czy z planowanego remontu na Targowisku Miejskim.  

Radny Jerzy Naziębło zapytał o to, jak Miasto planuje zarządzać elektrycznymi autobusami  

po ich zakupie, a także o to, kiedy zostanie wybudowana kładka w ul. Młyńskiej i ile ta inwestycja może 

kosztować. Wspomniał, że przed ponad pięcioma laty taka inwestycja była wyceniana na ok. 200 tys. zł, 

natomiast teraz – na niemal 700 tys. zł; dociekał, skąd zmiana w kosztach. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski wyjaśnił, że obsługa autobusów będzie się wiązała  

z koniecznością wyłonienia operatora. Dodał, że w ramach projektu powstają dwa parkingi „Parkuj  

i jedź” (ul. Skrowaczewskiego oraz ul. Ziołowa), zaś dwa autobusy elektryczne będą stanowiły tzw. 

zieloną linię, łączącą os. Wschód z Zalewem Żyrardowskim. Żyrardów może pozyskać również 

dofinansowanie na zakup trzeciego autobusu elektrycznego w Narodowym Centrum Badań  

i Rozwoju. Odniósł się również do planów budowy kładki pieszo-rowerowej w ul. Młyńskiej, 

wyjaśniając, że wartość ujęta w budżecie wynika z kosztorysu inwestorskiego, który uległ 

aktualizacji. Podkreślił, że faktyczną cenę realizacji takiej inwestycji wszyscy poznają w momencie 

otwarcia ofert na realizację. 

W związku z brakiem zgłoszeń kolejnych mówców przystąpiono do głosowania w sprawie 

przyjęcia Uchwały Budżetowej Miasta Żyrardowa na rok 2019 wraz z autopoprawkami. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy przyjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad projektem Uchwały Budżetowej Miasta Żyrardowa na rok 2019: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, 

radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Grzegorz Obłękowski. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028 wraz z autopoprawkami.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy przyjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 

2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, 

radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Grzegorz Obłękowski. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski podziękował radnym za przyjęcie obu uchwał. Dodał,  

że jest zbudowany tym, że jego apel o współpracę odniósł skutek. Wspomniał, że przyjęty przez radnych 

budżet nie będzie łatwy – przede wszystkim z uwagi na duże zadania inwestycyjne oczekujące  

na realizację. 

 

Ad II.3. 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu Programu „Żyrardowa 

Karta Seniora” przedstawiła pani Wiesława Wardziak, Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

Opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ przedstawił jej 

przewodniczący – radny Jerzy Naziębło. Członkowie Komisji wydali pozytywną opinię. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu Programu „Żyrardowa Karta Seniora”.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie poparli przedłożony projekt. 
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Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 

Programu „Żyrardowa Karta Seniora”: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad II.4. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki próchnicy zębów dla dzieci  

8-letnich z terenu Gminy Żyrardów na lata 2019–2021 przedstawiła pani Wiesława Wardziak, Dyrektor 

Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych. 

Opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ przedstawił jej 

przewodniczący – radny Jerzy Naziębło. Członkowie Komisji wydali pozytywną opinię. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem uchwały 

w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki próchnicy zębów dla dzieci 8-letnich z terenu Gminy 

Żyrardów na lata 2019–2021. W głosowaniu jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie 

poparli przedłożony projekt. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki próchnicy zębów 

dla dzieci 8-letnich z terenu Gminy Żyrardów na lata 2019–2021: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad II.5. 

Przewodniczący Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy stałych Komisji Rady Miasta Żyrardowa na 2019 rok. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zgłosił autopoprawkę w planie pracy Komisji Budżetu, Finansów  

i Inicjatyw Gospodarczych RMŻ związaną z przeformułowaniem punktu 7 w kwartale II tak, aby 

członkowie Komisji otrzymali informację na interesujący ich temat, nie zaś przeprowadzali kontrolę. 

Radny Grzegorz Obłękowski odniósł się do planu pracy Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 

RMŻ, prosząc o poprawienie jednego z punktów tak, by brzmiał on „Informacja o stanie realizacji zadań 
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oświatowych”. Wskazał, że zasadnym byłoby rozmawianie o tym dokumencie w październiku, nie zaś  

w listopadzie. Odniósł się również do planu pracy Rady Miasta Żyrardowa, apelując, by znalazł się w nim 

punkt poświęcony ochronie czystego powietrza i planom związanym z ograniczeniem niskiej emisji. 

Przewodniczący Ryszard Mirgos zadeklarował ujęcie punktu związanego z ochroną czystego 

powietrza w planie pracy Rady Miasta w miesiącu marcu. Dodał, że plan ten będzie przez Radę 

akceptowany podczas kolejnego posiedzenia. 

Radna Żaneta Wesołowska podziękowała radnemu Grzegorzowi Obłękowskiemu za uwagę  

i wprowadziła ją do planu pracy Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ autopoprawką. 

Radny Artur Pietruszewski zauważył, że w związku z dwiema dużymi inwestycjami, które 

powstaną w okolicy Żyrardowa – Park of Poland oraz Centralny Port Komunikacyjny – Komisje 

powinny rozważyć, jak Żyrardów może wykorzystać bliskość tych inwestycji dla rozwoju. 

W związku z brakiem zgłoszeń kolejnych mówców przeprowadzono głosowanie nad 

przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Żyrardowa  

na 2019 rok. W głosowaniu jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie poparli przedłożony 

projekt wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Miasta Żyrardowa na 2019 rok: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad II.6. 

Radny Krzysztof Skrobisz – Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej RMŻ – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa na 2019 rok. 

Pani Ewelina Szalak, radca prawny, zwróciła uwagę na punkt „Kontrola nadzoru Prezydenta 

nad wybranymi przez Komisję Rewizyjną spółkami gminnymi”. Dociekała, jaki zakres miałaby objąć 

tego rodzaju kontrola. 

Radny Krzysztof Skrobisz wyjaśnił, że zamysłem osób zgłaszających propozycję takiej kontroli 

było sprawdzenie, jak prezydent kontrolował spółki miejskie. Dodał, że jeśli punkt ten jest niezgodny  

z przepisami, to autopoprawką skreśla go z planu. 

Radny Józef Kapusta przypomniał, że prezydent podlega kontroli radnych. Wskazał, że kontrola 

mogłaby objąć np. sposób wykorzystania środków przekazanych w formie dotacji. 

Radny Ryszard Mirgos zauważył, że proponowana kontrola może być zbyt daleko idąca. 
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Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski stwierdził, że nie wzbrania się przed żadną kontrolą, której 

zakres jest zgodny z przepisami prawa. Wyjaśnił, że sprawuje nadzór nad spółkami, ale odbywa się  

to poprzez powołane rady nadzorcze. Zaproponował dopisanie przy tym punkcie planu pracy „zgodnie 

z kompetencjami Rady Miasta Żyrardowa”. 

Radny Marek Treliński również wyraził wątpliwości co do przywoływanego punktu planu 

pracy. Odwołał się do braku orzecznictwa dopuszczającego podobne kontrole. Zaproponował 

wykreślenie omawianego punktu do czasu wyjaśnienia wątpliwości. 

Radny Ryszard Mirgos zwrócił uwagę, że spółka PGK ma dwóch udziałowców. 

Radny Grzegorz Obłękowski stwierdził, że w kompetencjach rady gminy nie leży 

kontrolowanie spółek prawa handlowego i że usunięcie takiego zapisu jest koniecznością. 

Radny Józef Kapusta argumentował, że z budżetu Miasta przekazywane są duże dotacje dla 

spółek, więc radni mogą oczekiwać szczegółowych informacji o tym, na co środki te były przeznaczane. 

Stwierdził, że proponowana kontrola jest kontrolą środków pochodzących z budżetu, nie zaś samej spółki. 

Radny Arkadiusz Rzepecki stwierdził, że środki przekazane z budżetu do spółek powinny być 

rozliczane w sposób przejrzysty, a przywołany punkt planu pracy powinien zostać zdjęty do czasu 

wyjaśnienia wątpliwości, zaś podczas kolejnej sesji plan mógłby zostać rozszerzony. Dodał, że 

działalność spółek miejskich i ich wyniki ekonomiczne będą omawiane podczas posiedzenia Komisji 

Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych RMŻ. 

W związku z brakiem zgłoszeń kolejnych mówców przeprowadzono głosowanie nad 

przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa 

na 2019 rok wraz z autopoprawką. W głosowaniu jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie 

poparli przedłożony projekt. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Żyrardowa na 2019 rok: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad II.7. 

Przewodniczący Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu 

Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa. Wyjaśnił, że radna Teresa Lefelt złożyła rezygnację  

z pracy w Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ i zadeklarowała wolę pracy w Komisji 

Mieszkaniowej RMŻ. 
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W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem uchwały 

w sprawie zmiany składu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie poparli przedłożony projekt. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad II.8. 

Przewodniczący Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu 

Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem uchwały 

w sprawie uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie poparli przedłożony projekt. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady 

Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad II.10. 

Przewodniczący Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu 

Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa. Wyjaśnił, że radny Sławomir Wardziak 

zadeklarował wolę pracy w Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem uchwały 

w sprawie uzupełnienia składu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie poparli przedłożony projekt. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Oświaty i Kultury 

Fizycznej Rady Miasta Żyrardowa: 
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„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Przewodniczący Ryszard Mirgos ogłosił przerwę, podczas której radni mieli możliwość 

zapoznania się ze szczegółami procedowania nad skargą, która została rozpatrzona podczas sesji. 

Następnie, po osiemnastu minutach wznowiono obrady. 

 

Ad II.9. 

Radny Artur Pietruszewski odczytał stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta Żyrardowa. Komisja wnioskowała  

o uznanie skargi za bezzasadną. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem 

wniosku Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ o uznanie skargi za bezzasadną. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie poparli wniosek. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem wniosku Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ o uznanie skargi  

za bezzasadną: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  

na działanie Prezydenta Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy 

jednogłośnie poparli projekt. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta 

Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 
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Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad II.11. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej Rady Miasta Żyrardowa. Odniósł się do działań, które będą mieściły się w sferze 

zainteresowań Komisji. 

Radny Jarosław Gejcyg zgłosił kandydaturę radnego Arkadiusza Rzepeckiego, który wyraził 

chęć pracy w Komisji. 

Radny Artur Pietruszewski zgłosił kandydaturę radnego Marka Trelińskiego, który wyraził chęć 

pracy w Komisji. 

Radna Anna Maria Kozłowska zgłosiła kandydaturę radnego Krzysztofa Skrobisza, który 

wyraził chęć pracy w Komisji. 

Radny Krzysztof Skrobisz zgłosił kandydaturę radnej Anny Marii Kozłowskiej, która wyraziła 

chęć pracy w Komisji. 

Radna Elżbieta Wrońska zgłosiła kandydaturę radnego Roberta Latka, który wyraził chęć pracy 

w Komisji. 

Radna Gabriela Polańska zgłosiła kandydaturę radnego Artura Pietruszewskiego, który wyraził 

chęć pracy w Komisji. 

Radna Edyta Lubańska zgłosiła kandydaturę radnej Żanety Wesołowskiej, która wyraziła chęć 

pracy w Komisji. 

Radna Żaneta Wesołowska zgłosiła kandydaturę radnej Edyty Lubańskiej, która wyraziła chęć 

pracy w Komisji. 

Radny Arkadiusz Sowa zgłosił kandydaturę radnego Sławomira Wardziaka, który wyraził chęć 

pracy w Komisji. 

Radny Sławomir Wardziak zgłosił kandydaturę radnego Mateusza Naleja, który wyraził chęć 

pracy w Komisji. 

Radny Mateusz Nalej zgłosił kandydaturę radnego Arkadiusza Sowy, który nie wyraził chęci 

pracy w Komisji. 

Radny Marek Treliński zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda Mirgosa, który wyraził chęć 

pracy w Komisji. 

Radny Robert Latek zgłosił kandydaturę radnej Elżbiety Wrońskiej, która nie wyraziła chęci 

pracy w Komisji. 

Radny Józef Kapusta zgłosił swoją kandydaturę do pracy w Komisji. 



Protokół nr V/18 z V Sesji Rady Miasta Żyrardowa – 17.01.2019  

12 

Radny Arkadiusz Rzepecki zaproponował, by powołaną komisję nazwać Komisją Statutową  

i Etyki, by mogła pochylić się również nad innymi kwestiami, m.in. powołaniem Młodzieżowej Rady 

Miasta. Zwrócił uwagę, że statut Miasta był niedawno zmieniany. 

Radny Jerzy Naziębło zwrócił uwagę, że komisje doraźne powoływane są do konkretnych 

zadań. Przestrzegał przed rozbudowywaniem zakresu zadań Komisji Statutowej RMŻ. 

Radny Marek Treliński zwrócił uwagę na konieczność uszczegółowienia, czym jeszcze komisja 

miałaby się ewentualnie zająć. 

Radny Arkadiusz Rzepecki wycofał swój wniosek. 

W związku z brakiem zgłoszeń kolejnych mówców przeprowadzono głosowanie nad 

przyjęciem uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy jednogłośnie poparli przedłożony projekt. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta 

Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas posiedzenia: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad III. Informacje 

 Przewodniczący Ryszard Mirgos zreferował wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w sprawie skargi na Uchwałę Nr LVI/419/18 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 24 maja 2018 r. w sprawie 

zmiany nazwy ulicy. 

 

Ad IV. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radny Artur Pietruszewski zaprosił zebranych na posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji RMŻ wyznaczone na 22 stycznia 2019 r. i dotyczące petycji mieszkańców ul. Gen. Augusta 

Emila Fieldorfa – Nila w sprawie zmiany nazwy ich ulicy na ul. Jedności Robotniczej. 

Radny Jarosław Gejcyg zaapelował do przewodniczącego Ryszarda Mirgosa o przesyłanie  

z wyprzedzeniem materiałów, z którymi będzie zapoznawał radnych podczas sesji. 

Przewodniczący Ryszard Mirgos zadeklarował, że dokument zostanie przesłany. 

Radny Grzegorz Obłękowski przypomniał, że podczas kampanii wyborczej Prezydent Miasta 

Lucjan Krzysztof Chrzanowski zadeklarował wdrożenie programu związanego z darmowymi lekami 

dla żyrardowian. Dociekał, jak ten program będzie wyglądał w praktyce i kiedy zacznie 

funkcjonować. 
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Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski wyjaśnił, że program dopłat do leków ratujących ludziom 

życie będzie realizowany, a środki potrzebne na jego wdrożenie zostały zabezpieczone w budżecie  

na rok 2019. Zadeklarował, że niebawem poinformuje o sytuacji związanej z uruchomieniem programu. 

Radny Marek Treliński złożył dwa wnioski. Pierwszy dotyczył opracowania i przedłożenia 

Radzie Miasta Żyrardowa projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Żyrardowa. Drugi dotyczył powołania Zespołu  

ds. Nazewnictwa Ulic Miejskich, który funkcjonował do roku 2017. 

Radny Artur Pietruszewski poprosił o przesyłanie radnym dokumentów w wersji 

umożliwiającej wyszukiwanie interesujących ich kwestii. 

Radny Józef Kapusta odniósł się do słów przedmówcy, argumentując, że taka wersja 

dokumentów ułatwi radnym pracę. Wskazał, że skanery mają opcję OCR. 

Radny Artur Pietruszewski uznał, że OCR nie zawsze się sprawdza. Zaapelował o zapisywanie 

dokumentów w formacie PDF z opcją wyszukiwania. 

Radny Jerzy Naziębło odniósł się do słów radnego Marka Trelińskiego, dziękując  

mu za podjęcie tematu Zespołu ds. Nazewnictwa Miejskiego, któremu przez dziesięć lat przewodniczył. 

Dodał, że Zespół zajmował się nazwami nie tylko ulic, lecz także skwerów czy szkół. Następnie złożył 

wniosek o przeprowadzenie w żyrardowskich szkołach lekcji lub tematycznych spotkań o tolerancji  

i sposobach przeciwdziałania agresywnej wypowiedzi i zachowaniu. 

Radny Arkadiusz Sowa odniósł się do funkcjonowania Zespołu ds. Upamiętnienia Historii 

Miasta Żyrardowa, stwierdzając, że dobrze odegrał swoją rolę i ma jeszcze do wykonania wiele zadań. 

Zaproponował utworzenie wspólnego zespołu zajmującego się upamiętnieniem historii oraz 

nazewnictwem miejskim. Złożył również zapytanie związane z możliwością przeniesienia tablic 

upamiętniających radzieckich czołgistów poległych w Żyrardowie. 

Radna Elżbieta Wrońska zaapelowała, by nie przekreślać historii, ale czerpać z niej naukę. 

Przestrzegała przed popadaniem w skrajności i podkreśliła, że Żyrardów jest miastem robotniczym.  

Radny Arkadiusz Sowa stwierdził, że konieczne jest poznawanie historii i krytyczne spojrzenie 

na nią. 

Radny Artur Pietruszewski poinformował, że w dniu sesji złożył zapytanie w sprawie tablic 

upamiętniających radzieckich czołgistów oraz możliwości ich zdjęcia. Odniósł się do ich treści. 

Radny Grzegorz Obłękowski wsparł głos radnej Elżbiety Wrońskiej i zaapelował  

o niezmienianie historii. Podkreślił, że każdy sam może ją interpretować, ale nie może jej zmienić. 

Radny Arkadiusz Sowa stwierdził, że nie ma mowy o zmianie historii, a także dodał,  

że w przeszłości była ona zafałszowana. 

 

Ad V. Wolne wnioski 

Przedstawicielki stowarzyszenia Al-Anon „Nadzieja” przedstawiły prezentację poświęconą 

działalności tej organizacji, a także mówiły o funkcjonowaniu grup rodzinnych Al-Anon czy  
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o alkoholizmie jako o chorobie całej rodziny. Zaprosiły do rozmowy z obecnymi na sesji członkami 

stowarzyszenia. 

Przewodniczący Ryszard Mirgos wskazał, że funkcjonowanie podobnych organizacji jest 

istotne i że warto byłoby mówić o ich działalności w szkołach średnich. 

Mieszkaniec Żyrardowa odniósł się do organizacji miejskich uroczystości oraz do faktycznej 

nazwy pomnika upamiętniającego żołnierzy poległych w wojnie 1920 roku, mylnie nazywanego 

grobem nieznanego żołnierza. Wspomniał o kwestii udzielania głosu przedstawicielom samorządów 

mieszkańców podczas posiedzeń komisji RMŻ, a także zaprosił zebranych na umocowanie tablicy 

poświęconej powstaniu styczniowemu, które odbędzie się 25 stycznia 2019 r. 

 

Ad. VI. Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za przybycie oraz owocne dyskusje. Obrady V Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte  

o godz. 18.53. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=51416 

 

Protokół sporządziła dnia 28 stycznia 2019 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=51416

